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Mötesdatum
Pensionärsrådet 2021-12-06

Ordförande Åke Mörtsell

Justerande Britt Wikman

Justerat av

Sekreterare Jessica Hådell

ANSLAG/BEVIS Justering har tillkännagivits på Region Jämtland Härjedalens anslagstavla

Organ Pensionärsrådet
Sammanträdesdatum 2021-12-06
Datum för anslags 
uppsättande

Datum för anslags 
nedtagande

Förvaringsplats för 
protokollet

Regionens hus

Signerat med Formpipes Signeringsportal 

Utdragsbestyrkande

Plats och tid  kl. 09:00-12:00

Beslutande ledamöter Åke Mörtsell (M) (Ordförande)
Inger Breil PRO (Vice ordförande)
Roland Johansson SPF
Britt Wikman SKPF
Inger Könberg PRO  ersätter Bernth Nygren PRO
Åke Edin PRO

Ej tjänstgörande ersättare Kerstin Åberg PRO
Majvor Enström SPF
Bo Sandholm SKPF

Övriga närvarande Emma Backman (Enhetschef endoskopimottagningen) §49
Anna Sjövall (Verksamhetsutvecklare division nära vård) §50
Per Byenfeldt (Områdeschef ögon öron) §51
Elsa Persson (Handläggare sekretariatet) §52

Utses att justera Britt Wikman

Justeringens plats och tid Regionens hus ,  2021-12-15   09:00

Protokollet omfattar §§43-52
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ÄRENDELISTA
§43 Fastställande av föredragningslista
§44 Upprop ledamöter
§45 Val av justerare
§46 Föregående protokoll
§47 Information från organisationerna
§48 Uppföljning och planering
§49 Föredrag, Tarmscreening
§50 Framtiden Primärvård / Digitala lösningar Primärvård
§51 Kostnader i samband med besök Ögonkliniken
§52 Information om Översyn av den politiska organisationen
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§43

Fastställande av föredragningslista

Sammanfattning
Enligt reglemente för Pensionärsrådet i Region Jämtland Härjedalen, har preliminär 
föredragningslista över de ärenden som avses bli behandlade under sammanträdet, skickats ut 
till ledamöter och ersättare.

Beslut
Preliminär föredragningslista fastställs som slutgiltig föredragningslista.

Paragrafen är justerad
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§44

Upprop ledamöter

Sammanfattning
Ledamöternas närvaro fastställs utifrån upprop i Teams och noteras till protokollet.

Paragrafen är justerad
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§45

Val av justerare

Sammanfattning
Justerare för dagens protokoll utses.

Beslut
Britt Wikman, SKPF, utses att justera dagens protokoll.

Paragrafen är justerad
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§46

Föregående protokoll

Sammanfattning
Inga synpunkter ges på föregående protokoll.

Beslut
Föregående protokoll läggs till handlingarna.

Paragrafen är justerad
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§47

Information från organisationerna

Sammanfattning
Information från PRO

 Styrelseutbildning hölls den 19-21 oktober med 36 representanter från PROs föreningar i 
hela länet. Regiondirektör Hans Svensson deltog digitalt den 20 oktober med information om 
hur Region Jämtland Härjedalen ser på pensionärsrådets arbete.

 Vid PROs höstmöte valdes Åke Edin, Bräcke, till ordinarie ledamot i pensionärsrådet som 
fyllnadsval efter Gerd Jonsson, som flyttat från länet.

 PRO Pensionärsrådets ledamöter har deltagit vid digital utbildning 23 november och 7 
december.

 Jämtland Härjedalens distrikt har inbjudits till en diskussion om framtiden av 
Socialdemokratiska partiet. Ensamhet, självmord, kollektivtrafik, friskvård och hjälpmedel var 
diskussionspunkter.

 Genomfört en digital utbildning med Apoteket om äldre och läkemedel den 19 oktober. 
Deltagare var bl.a. ordförande i PRO, SPF och SKPF på riksnivå.

 PROs medlemmar är mycket upprörda och oroade med anledning av den senaste händelsen 
med uppsägning av en chef tillsammans med övriga ständiga försämringar, neddragning av 
vårdplatser, årslånga köer och en försämrad arbetsmiljö. Förändringsarbetet som Eva 
Hellstrand hänvisar till tycks i realiteten leda till uppsägning av kompetent personal. Vad får 
det här för konsekvenser för oss patienter frågar PROs medlemmar?
 

Information från SPF
 Det görs insatser i föreningarna för att hjälpa medlemmarna medvaccinationspass.   
 Julfester anordnas i de flesta föreningarna.                                                                          
 Planering inför 2022 pågår. Förutsättningen är att det blir ett år med det ”nya normala” det 

vill säga hålla avstånd, tvätta händerna, stanna hemma vid symtom men främst att det 
förutsätts att medlemmarna är vaccinerade.

 Datum för årsmötet har beslutats och i enlighet med stadgarna före februari månads utgång. 
 Distriktet har stort fokus på äldrevården när det gäller:   

-Läkemedelsanvändningen och uppföljningen.
-Läkarmedverkan.
-Bemanningen.

 Distriktet har även fokus på att hjälpa medlemmarna med att bli digitala.
 Dessutom känner vi en oro för personalläget på sjukhuset vilket leder till färre vårdplatser 

och längre vårdköer vilket drabbar våra medlemmar.
 

Information från SKPF
 I november hölls medlemsmöte där budget och verksamhetsplan för 2022 godkändes.
 Det har genomförts ett digitalt möte med Fonus om medlemsnytta för medlemmarna samt 

en digital utbildning av ABF  om digital registrering för föreningens cirkelledare.
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 Den första advent genomfördes en medlemsresa med adventsgudstjänst och julbord.
 Föreningen framför en oro för hur icke digitala användare kan få hjälp med att skaffa 

Covidpass.

SKPF vill lämna ett särskilt uttalande angående situationen på Östersunds sjukhus:
"Styrelsen för SKPF vill med detta uttalande uttrycka vår och våra medlemmars oro över 
händelserna på Östersunds sjukhus. Vi tror oss veta att våra medlemmar i stort sätt är nöjda 
med den vård och bemötande som ges på sjukhuset och att de ofta inte känner igen sig i de 
negativa beskrivningarna som förekommer i media.
Vi vare sig kan eller vill uttala oss om vad som är fel eller rätt i de olika konflikterna men vi 
vill uppmana parterna, politiker, arbetsgivare och anställda, att försöka lösa sina 
mellanhavanden internt istället för i media."

Paragrafen är justerad
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§48

Uppföljning och planering

Sammanfattning
Förslag på datum för 2022 års Pensionärsråd;
27 januari kl 09:00 - 12:00
24 mars kl 09:00 - 12:00
25 maj kl 09:00 - 12:00
25 augusti kl 09:00 - 12:00
27 oktober kl 09:00 - 12:00
1 december kl 09:00 - 12:00
 
Nytt förslag på datum för 2022 års Pensionärsråd:
27 januari kl. 09:00 - 12:00
22 mars kl. 09:00 - 12:00
24 maj kl. 09:00 - 12:00
25 augusti kl. 09:00 - 12:00
20 oktober kl. 13:00 - 16:00
1 december kl. 09:00 - 12:00

Förslag till beslut
Förlag på mötet:

1. De nya förslagen på datum ska stämmas av med sammanträdeskalendern för 2022 och 
beslutas på nästa sammanträde.

2. Nästa sammanträde fastställs till den 27 januari kl. 09:00 - 12:00.

Beslut
1. De nya förslagen på datum ska stämmas av med sammanträdeskalendern för 2022 och 
beslutas på nästa sammanträde.

2. Nästa sammanträde fastställs till den 27 januari kl. 09:00 - 12:00.

Paragrafen är justerad
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§49

Föredrag, Tarmscreening

Sammanfattning
Emma Backman, enhetschef på endoskopimottagningen informerar om införandet av 
kolorektalscreening.

För att införa allmän screening ska sjukdomen bl.a. vara ett viktigt hälsoproblem och en 
nytto-kostnadsbalans ska finnas. Allmän screening innebär att samhället aktivt genom kallelse 
erbjuder friska enskilda medborgare undersökning för att diagnostisera förstastadier till 
sjukdom. Syftet med kolorektalscreeningen är att minska incidensen med upp till 15% och 
därmed både utveckling och dödlighet i sjukdomen. Kolorektalcancer är den 3e vanligaste 
cancerformen efter bröst- och prostatacancer.

Samtliga regioner i norra sjukvårdsregionen har tagit beslut om att införa screening. 2019 tog 
regionfullmäktige beslut om införande och tänkt start var i januari 2020. Införandet har blivit 
försenat på grund av pandemin samt ett avtal gällande användande av samma 
administrationstjänst som Region Stockholm och Gotland.

Screeningen kommer att erbjudas män och kvinnor mellan 60 och 74 år, vartannat år. 
Införandet kommer att ske stegvis med start i september 2022 och vara fullt utbyggt 2025. 
Införandet kommer att innebära investeringar och ombyggnation för att starta upp ytterligare 
ett rum för screening.
 

Paragrafen är justerad
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§50

Framtiden Primärvård / Digitala lösningar Primärvård

Sammanfattning
Anna Sjövall, verksamhetsutvecklare division nära vård, informerar om Region Jämtland 
Härjedalens arbete med nära vård och digitalisering.

Det handlar om större möjligheter där befolkningen kan välja att göra mera själv, t.ex. digital 
triagering, digitala frågeformulär, om- och avbokning av tider och digitala behandlingar. Det 
möjliggör även en ökad tillgänglighet för patienten samt att kommunikation och information 
mellan vårdgivare underlättas.

Digitala besök på sjukhuset kan göras från hälsocentral så slipper man resan in till Östersund. 
Vid hembesök kan sjuksköterska konsultera med t.ex. läkare digitalt.

Tillgängligheten ökar då 1177.se, som är den digitala dörren till vården, är öppen dygnet runt. 
1177.se erbjuder ett antal olika tjänster som tidsbokning, receptförnyelse, läsa sin journal, 
chatt och videosamtal.

Egenmonitorering för personer med kroniska sjukdomar innebär en utveckling av den nära 
vården med digitalt stöd i form av t.ex. självmätning. Sjukvården får en signal om något inte 
är bra och patienten lär sig hur den själv kan påverka sin hälsa.

Ett test av riktade hälsosamtal pågår på ett antal hälsocentraler under hösten och ska införas 
på alla hälsocentraler i början av nästa år. Det år man fyller 40, 50, 60 eller 70 år skickas en 
inbjudan hem där man sedan kan boka en tid för provtagning och hälsosamtal via 1177.se. 
Utifrån samtalet utformas en hälsoplan med de förändringar som patienten själv kan göra för 
att förbättra sin hälsa.
 
 

Paragrafen är justerad
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§51

Kostnader i samband med besök Ögonkliniken

Sammanfattning
Per Byenfeldt, områdeschef ögon öron, informerar om kostnader i samband med besök på 
ögonkliniken.

Det har uppkommit en fråga gällande extra avgifter för återkommande behandling av sprutor 
där man upplever att det som tidigare inte kostat något tar man nu ut en avgift för.

Per svarar att man utgår från reglerna i avgiftshandboken, som reviderades den 26 oktober 
2021, där öppenvårdspatienter betalar 300 kr per åtgärd. Diagnostik och behandling genererar 
kostnader även om de inträffar samma dag.

Per berättar också att det är långa köer till ögonkliniken där många är kroniker med problem 
kopplat till t.ex. diabetes och gula fläcken-problematik. I dessa fall hoppas man på bättre 
läkemedel och operationer.
För att minska köerna utför man bl.a. kataraktoperationer på helgerna.

Det är ett bra samarbete med syncentralen idag. Finns dock ett önskemål om flytt av 
syncentralen till Remonthagen som skulle innebära bl.a. bättre förutsättningar för 
miljöträning.

Beslut
Rådet tackar för informationen.

Paragrafen är justerad
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§52

Information om Översyn av den politiska organisationen

Sammanfattning
Elsa Persson, handläggare, informerar om översyn av den politiska organisationen inför 
mandatperiod 2023 - 2026 och vilka punkter som beredningen diskuterat hittills.

Till rådet ställs ett antal frågor gällande rådets funktion, organisatoriska tillhörighet och 
ändamål. De synpunkter som framkommer är att politikernas närvaro på sammanträdena är 
bristfällig, rådets glöms bort när det gäller stora ärenden och remisser går rådet förbi. De 
ställer sig frågande om tjänstemännen i organisationen känner till rådets tänkta funktion.

Idag ligger pensionärsrådet organisatoriskt under fullmäktige. Många av ledamöterna har 
dock trott att de ligger under regionstyrelsen och anser att det skulle vara bättre.

Rådet anser också att de bör bli bättre på att sprida information till medborgarna.

Elsa tar med sig rådets inspel till beredningens nästa sammanträde.
 

Beslut
Rådet tackar för informationen.

Paragrafen är justerad
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